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Protokół z XXVI sesji
Rady Miasta Malborka

w dniu 20 grudnia 2012 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00
do 15:30.

Ad. pkt 1

Otwarcie sesji i stwierdzenie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Sesję otworzył i do pkt 7 prowadził Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski

a następnie Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny. Na podstawie listy obecności (zał.
nr 1) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych jest 20 radnych, nieobecny radny: Zdzisław
Leszczyński – usprawiedliwiony. Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Przewodniczący powitał radnych, burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, zastępców burmistrza
Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, dyrektora Europosła Tadeusza Cymańskiego.
Sekretarza Gminy Wiejskiej Malbork Wojciecha Łukaszewicza, dyrektorów, kierowników
i prezesów firm komunalnych miasta, pracowników urzędu, media oraz mieszkańców miasta.
Ad. pkt 2
Porządek posiedzenia radni otrzymali na piśmie.
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3.  Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.

5.Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej

opłaty – metoda od gospodarstwa domowego,
b) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej

opłaty – metoda od mieszkańca,
c) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów – dla
metody od gospodarstwa domowego,

d) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów – dla
metody od mieszkańca,

e)  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi – dla metody od gospodarstwa domowego,

f) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi – dla metody od mieszkańca,

g) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi,

h)  przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Malborka.

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej:
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej

wraz  z uzasadnieniem,
b) odczytanie Uchwały Nr 223/g121/F/III/12 składu orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 7

grudnia 2012 r.,
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c) opinie Komisji Rady Miasta Malborka,
d) opinia Komisji Finansowo-Budżetowej,
e)  dyskusja,
f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy

finansowej.

7. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na 2013 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na 2013 r. wraz

z uzasadnieniem,
b) odczytanie Uchwały Nr 222/g121/F/III/12 składu orzekającego RIO w Gdańsku z dnia

7 grudnia 2012 r.,
c) opinie Komisji Rady Miasta Malborka,
d) opinia Komisji Finansowo-Budżetowej,
e) dyskusja,
f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na 2013 r.

8.  Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian wieloletniej prognozy finansowej - VIII zmiana,
b) zmian budżetu Miasta na 2012 rok – XIV zmiana,
zatwierdzenia taryfy PWiK sp. z o.o. w Malborku za zbiorowe zaopatrzenie w wodę

i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Miasta Malborka,
d) zatwierdzenie taryfy Przedsiębiorstwa „Nogat” sp. z o.o. w Kałdowie Wsi za zbiorowe
odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Malborka,
e) wniesienia aportem do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
w Malborku Sp. z o.o prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej
niezabudowanej przy ul. Konopnickiej, będącej własnością Skarbu Państwa,

f) przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy
Miasta Malborka w latach 2013-2017” .

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
10. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r.
11. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miasta na 2013 r.
12. Przyjęcie planu pracy  Rady Miasta na 2013 r.
13. Informacja na temat protokółu z XXV sesji Rady Miasta Malborka.
14. Komunikaty i wolne wnioski.
15. Zakończenie sesji.
Przewodniczący na wniosek Burmistrza zaproponował następujące zmiany do porządku
obrad:
W punkcie 8 g wprowadzić projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym zabudowanej nieruchomości przy ulicy
Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno-Usługowego „INDEX” Sp. z o.o.
W punkcie 8 h wprowadzić projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 369/XLIII/05 Rady
Miasta Malborka z dnia 14 grudnia 2005 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Malborka obszar dzielnicy Kałdowo.

Radny Stanisław Berliński Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej i Komunikacji - mamy dzisiaj wybrać jeden z dwóch zaproponowanych przez
Burmistrza Miasta systemów gospodarowania odpadami komunalnymi powiązanymi z różną
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kalkulacją cenową. Najsprawiedliwszy byłby system mieszany, który jest aktualnie
obowiązujący, ale nowa ustawa takiego systemu nie przewidziała. W ramach obowiązujących
wariantów burmistrz rekomenduje wariant oparty na ryczałcie od gospodarstwa domowego.
System ten jest najbardziej szczelny, przewidywalny i nie byłoby ciągłych zmian
w składanych deklaracjach. Natomiast w odbiorze społecznym w większości panuje
przekonanie, że system od osoby, byłby bardziej korzystny wg zasady „ile osób śmieci - tyle
osób płaci.”

Wśród radnych zdania też są podzielone i trudno zająć jednoznaczne stanowisko
w wyborze systemu. Dodatkowym uzasadnieniem do decyzji podjętej przez komisję jest fakt
zauważania błędów legislacyjnych w ustawie przez Senat i Rząd oraz podjęcie przez
te instytucje decyzji o zmianie ustawy. Biorąc powyższe pod uwagę na posiedzeniu komisji
postawiłem wniosek o zdjęcie z porządku sesji wszystkich uchwał dotyczących wdrożenia
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. Komisja jednogłośnie poparła mój
wniosek i obecnie już jako wniosek komisji przedstawiam go na sesji Rady Miasta do
dalszego procedowania.
Przewodniczący A. Mroczkowski poinformował, że wniosek komisji GKMiK wpłyną do
niego 17.XII.2012 r.
Radny Leszek Witkiewicz przewodniczący komisji ds. Społecznych poinformował, że na
posiedzeniu w dniu 18.XII zapoznawszy się z wnioskiem komisji GKMiK w całej
rozciągłości poparła w/w wniosek.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek kom. GKMiK o zdjęcie w całości
punktu 5. Radni wniosek poparli jednogłośnie 20 głosami za.

Kolejny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie
zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym
zabudowanej nieruchomości przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno-
Usługowego „INDEX” Sp. z o.o. radni przyjęli 17 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych
i 1 głosie wstrzymującym się.

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany
uchwały nr 369/XLIII/05 Rady Miasta Malborka z dnia 14 grudnia 2005 r. w sprawie
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Malborka obszar
dzielnicy Kałdowo radni przyjęli 19 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się.
Porządek po zmianach wygląda następująco:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3.  Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej:
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej

wraz z uzasadnieniem
b) odczytanie Uchwały Nr 223/g121/F/III/12 składu orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 7

grudnia 2012 r.,
c) opinie Komisji Rady Miasta Malborka,
d) opinia Komisji Finansowo-Budżetowej,
e)  dyskusja,
f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy

finansowej.
6. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na 2013 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na 2013 r.  wraz
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z uzasadnieniem
b) odczytanie Uchwały Nr 222/g121/F/III/12 składu orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 7

grudnia 2012 r.,
c) opinie Komisji Rady Miasta Malborka,
d) opinia Komisji Finansowo-Budżetowej,
e) dyskusja,
f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na 2013 rok.

7.  Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zmian wieloletniej prognozy finansowej - VIII zmiana
b) zmian budżetu Miasta na 2012 rok – XIV zmiana
c) zatwierdzenia taryfy PWiK sp. z o.o. w Malborku za zbiorowe zaopatrzenie w wodę
i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Miasta Malborka
d) zatwierdzenie taryfy Przedsiębiorstwa „Nogat” sp. z o.o. w Kałdowie Wsi za zbiorowe
odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Malborka
e) wniesienia aportem do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
w Malborku Sp. z o.o prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej
niezabudowanej przy ul. Konopnickiej, będącej własnością Skarbu Państwa
f) przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy
Miasta Malborka w latach 2013-2017”
g) zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym
zabudowanej nieruchomości przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno-
Usługowego „INDEX” Sp. z o.o.
h) zmiany uchwały nr 369/XLIII/05 Rady Miasta Malborka z dnia 14 grudnia 2005 r.
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Malborka
obszar dzielnicy Kałdowo
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9.  Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r.
10. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miasta na 2013 r.
11. Przyjęcie planu pracy  Rady Miasta na 2013 r.
12. Informacja na temat protokółu z XXV sesji Rady Miasta Malborka.
13. Komunikaty i wolne wnioski.
14. Zakończenie sesji.
Ad. pkt 2
Porządek po zmianach radni przyjęli 17 głosami za, 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Ad. pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr 2).
Radny K. Grylak
 burmistrz wziął udział w Pomorskim Kongresie Sportu Powszechnego z udziałem

minister Anny Muchy czego dotyczyło to spotkanie,
 kolejna sprawa to spotkanie burmistrza i dyrektora OSiRu P. Sadowskiego w Urzędzie

Marszałkowskim w sprawie inwestycji w OSiRze, o jakie inwestycje chodzi,
 spotkanie burmistrza z dyrektorem MOPSu w sprawie budżetu na przyszły rok, jakie

są konkluzje z tego spotkania,
 jakie stanowiska reprezentują wójtowie gmin w sprawie ustawy śmieciowej, po

spotkaniu roboczym w Urzędzie Miasta,
 ostatnie sprawa to spotkanie z ministrem Nowakiem w sprawie obwodnicy - kiedy



5

nastąpi wbicie pierwszej łopaty.
Radny Marek Charzewski
 spotkanie dotyczące Pętli Żuławskiej w sprawie powołania Zarządcy infrastruktury

powstałej w ramach Projektu „Pętla Żuławska – rozwój turystyki wodnej. Etap I”,
prośba o przybliżenie tematu,

 druga sprawa dotyczy spotkania w sprawie partnerstwa pomiędzy Nowym Stawem,
Sztumem, Tczewem a Malborkiem w sprawie rewitalizacji terenów zielonych, jak
wiadomo będzie złożony wspólny projekt, na czym ten projekt ma polegać,

 kolejna sprawa to na jakim etapie jest inicjatywa Klastra Turystycznego.
Radny Jan Wilk w Gazecie Prawnej z 6 grudnia ukazał się artykuł pod tytułem „Nowak
wycina obwodnice”. Burmistrz spotkał się z ministrem Nowakiem 11 grudnia, czy nam też
coś minister wyciął.
Radny M. Charzewski sprawozdanie kończy się na 12.XII proszę o uzupełnienie, minęło 8
dni, może coś ważnego się wydarzyło.
Burmistrz Andrzej Rychłowski odnośnie pytania dotyczącego wizyty w Gdańsku
z dyrektorem OSiRu to spotkanie dotyczyło aquaparku, ponieważ szukamy różnych
możliwości spięcia inwestycji.
Jeśli chodzi o spotkanie z wójtami to są oni zaniepokojeni chaosem wokół ustawy
śmieciowej. Miało to jednak charakter wymiany poglądów i dyskusji.

Wizyta w Warszawie prowadzi do jednego celu. Chodzi o to żeby ciągle przypominać o
konieczności obwodnicy i drugiej nitki mostu w Malborku. W styczniu będziemy składać
dokumentacje II nitki mostu do komisji opiniującej w Warszawie. To jest nasz priorytet.
Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny - odpowiadając na pytanie radnego Grylaka
to rzeczywiście odbywałem spotkania z dyrektorami placówek oświatowych. Dotyczyły one
budżetów placówek na przyszły rok. Należało je dostosować do budżetu i możliwości miasta.

Uczestniczyłem w kongresie z Panią minister sportu. Minister zaprezentowała wiele
kontrowersyjnych pomysłów. Pewnie będzie dyskusja na ten temat. Przedstawiła również
bardzo ciekawe badania: porównano 7 latków z 1972 roku i 7 latków z 2012 r. Przez 40 lat 7
latek urósł prawie 15 centymetrów. Natomiast 7 latek w roku 1972 skakał w dal 115
centymetrów, a 7 latek w 2012 roku skacze prawie o 15 centymetrów mniej. Pomimo
lepszych warunków fizycznych sprawność dzieci maleje. Odniosłem wrażenie, że reforma
będzie polegała na tym, żeby dofinansować sport masowy a mniej środków przeznaczać na
sport wyczynowy. Pani minister postawiła sobie za cel zwiększenie aktywności naszego
społeczeństwa poprzez uprawianie sportu. Człowiek aktywnie uprawiający sport to taki, który
co najmniej przez 5 godzin w tygodniu jest aktyny fizycznie. W Polsce takich osób jest 10% a
np. w Holandii 50%. Jeśli radni są zainteresowani szczegółowo tym spotkaniem, to chętnie
udzielę informacji.

We środę 12.XII miałem przyjemność odbierać w imieniu Miasta Malborka I nagrodę
„Gmina przyjazna przedsiębiorcom”. Nagroda tym bardziej cenna, że przyznana przez
samych przedsiębiorców.

Uczestniczyłem też w spotkaniu grupy inicjatywnej Muzeum Malborka. Inicjatywa
ciekawa, zgłoszona przez organizacje pozarządowe.
Zastępca Burmistrza Maciej Rusek pytanie dotyczące spotkania na temat Pętli Żuławskiej -
to projekt wyjątkowo trudny, choćby dlatego, że przebiega przez dwa województwa:
pomorskie i warmińsko-mazurskie. Jest znaczna ilość partnerów - 14  i podmioty są różne
i powiaty i samorządy. Było to robocze spotkanie komitetu. Pojawia się pomysł
uporządkowania niektórych spraw. Jest to ok. 300 km dróg wodnych powiązanych też
i międzynarodowymi drogami wodnymi.
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Jeżeli chodzi o partnerstwo w projekcie dotyczącym terenów zielonych Nowego stawu,
Sztumu, Malborka i Tczewa to jest to projekt dwuetapowy. Otrzymaliśmy dofinansowanie
do pomocy eksperckiej. Pierwszy etap polega właśnie na tym, że obszary zielone wskazane
przez miasta zostały ocenione przez ekspertów wyznaczonych przez ministerstwo. Pomoc
ekspercka miała służyć temu, żeby z powodzeniem złożyć wniosek o dofinansowanie.

Jeśli chodzi o klaster to projekt nabiera rozpędu. W tej chwili 42 podmioty są
zarejestrowane w inicjatywie klastrowej. W ubiegłym tygodniu odbyły się dwudniowe
warsztaty, które mają służyć wypracowaniu strategii klastra i to będzie kluczowy moment
w dalszym rozwoju klastra. Mamy wsparcie wyspecjalizowanej jednostki jaka jest Malbork
Welcome Center ale też Powiatowego Urzędu Pracy. Praca w tym projekcie biegnie zgodnie z
harmonogramem.
A. Rychłowski 17.XII odbyło się spotkanie z nowym prezesem Europejskiego Funduszu
Hipotecznego. W ostatnim półroczu jest to druga zmiana zarządu. Przyjechał do Malborka
w pierwszym dniu swojej pracy co świadczy o poważnym traktowaniu nas jako partnera.
Czekamy na rozliczenie, które powinno nastąpić do końca roku. Trudno powiedzieć czy
to będzie droga polubowna czy sądowa. Deklaracja podła taka, że firma z wydatków
poniesionych i kwoty umownej się rozliczy.
Ad. pkt 4
Zapytania i interpelacje radnych.
Rany Marek Charzewski czy jest określony termin, kiedy otrzymamy od EFH konkretna
odpowiedz.
Drugie pytanie dotyczy budynku po byłej SP nr 3. Na jednej z poprzednich sesji wyraziliśmy
zgodę na sprzedaż budynku dla starostwa powiatowego. Mam informację, że w budżecie
starostwa nie ma środków na ten cel. Powiat wystąpi do miasta o użyczenie, będzie
remontować a kupi dopiero pod koniec roku. Czy w tej plotce miejskiej jest ziarno prawdy.
Radny K. Grylak pyta czy Radio Malbork emitując swój program korzysta z serwera
francuskiego. Jaki koszt w wymiarze miesięcznym wynosi taka usługa.
Następnie radny stwierdził, że musi dopełnić obowiązku statutowego i powiesił w sali
posiedzeń zamówione przez siebie godło państwowe i herb miasta.
Radny Jan Wilk pyta czy to prawda, że doradca, który doradzał mam w sprawach
śmieciowych otrzymał wynagrodzenie w wysokości 40 tys złotych.

Drugie pytanie dotyczy sprawy z początku roku pana Bychowskiego. Przetaczała się
przez radę w mediach, wzbudziła dyskusje w społeczeństwie. Doszło do tego, że Urząd się
uparł, żeby wywłaszczyć człowieka z budynku, który wybudował na gruncie miejskim.
Człowiek został wywłaszczony. Otrzymał  400 tys. Wystawiony jest na sprzedaż za ok. 300
tys, niszczeje i jest rozkradany. Czy to było potrzebne męczenie człowieka i czy to było
gospodarne ? Co to ma wspólnego z racjonalnym działaniem.
Przewodniczący Mroczkowski poinformował, że odpowiedzi będą udzielone  w punkcie 8.
Ad. pkt 5
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej:
Ad. pkt 5 a
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej przedstawiła Skarbnik
Miasta Małgorzata Pilarska-Downar. 14 listopada został przedłożony po raz 3 projekt w/w
uchwały. Poinformowała również, że w załączniku nr 2 naprawia się błąd pisarski, a
mianowicie przy przedsięwzięciu: szkoła Łacińska – poza projektem (programy, projekty lub
zadania pozostałe-wydatki majątkowe) przedstawia się okres realizacji: winno być do 2014
roku, a jest 2012, zgodnie z limitami wydatków w latach.

Projekt zawiera dwa załączniki a mianowicie wieloletnia prognozę finansowa na lata



7

2013-2033 oraz wykaz wieloletnich przedsięwzięć do wieloletniej prognozy finansowej.
Uchwała zawiera również upoważnienia burmistrza miasto do zaciągania kredytów i
zobowiązań. Upoważnienia do zaciągania zobowiązań są ograniczone limitami. Limity
zobowiązań znajdują się liczbowo w załączniku nr 2. Dane wieloletniej prognozy finansowej
są zgodne z projektem budżetu na rok 2013.

Zał. nr 1 z danymi liczbowymi zawiera między innymi dane historyczne wykonania
budżetu na lata 2010-2011, plan budżetu na 30.09. 12, przewidywane wykonanie budżetu w
2012 roku oraz planowane za lata 2013-2033. Prognoza zakłada dług miasta na koniec 2013
roku w wysokości 43 757 330 zł co stanowić będzie 42,97 % planowanych dochodów ogółem
natomiast wskaźnik spłaty wynosić będzie 8,59 %. W załączniku nr 1 wszystkie pozycje
bilansują się co było przedmiotem badania Regionalnej Izby Obrachunkowej a ponadto
spełniają wskaźniki określone w obowiązującej ustawie o finansach publicznych.

W załączniku nr 2 czyli w wykazie przedsięwzięć  zawarto: projekt ELMOS, projekt
aktywizacja turystyczna wschodnich terenów zespołu zamkowego, rekultywacja zamkniętych
wysypisk w Malborku i Miniętach. Są też zadania ze środków własnych: projekt omnibus,
parking przy ul. Wareckiej, szkoła łacińska, wykupienie prawa własności nieruchomości przy
ul. Wojska Polskiego, poręczenia i umowy. Dokonano analizy możliwości inwestycyjnych
miasta Malborka oraz dokonano oceny zdolności kredytowej. Regionalna Izba Obrachunkowa
pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej i nie
wniosła uwag.
Ad. pkt 5 b
Uchwałę Nr 223/g121/F/III/12 składu orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 7  grudnia 2012 r.
(zał. nr 3) odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Piątkowska.
Ad. pkt 5 c
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,  Komisji ds. Społecznych,
Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji Stanisław
Berliński stwierdził, że komisja dokonała szczegółowej analizy wieloletnie prognozy
budżetowej w obszarach związanych z działalnością komisji. Analizowała gwarancje dla
spółek komunalnych i wydatki majątkowe. Opinia komisji jest pozytywna.
Ad. pkt 5 d
Opinię Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił Przewodniczący Komisji Józef Barnaś
(zał. nr 4).
Ad. pkt 5 e
Przewodniczący Rady A. Mroczkowski otworzył dyskusję.
Radny Jan Tadeusz Wilk - formalnie wszystko jest poprawnie, ale chcę zwrócić uwagę na
jedną rzecz, już przed dwoma laty opozycja skromnym głosem zwracała uwagę, że od 2014
roku zmieniają się zasady wyliczania wskaźnika zadłużenia. Teraz się odkrywa karty,
że gorączkowo szukamy metod, jak zamknąć budżet, żebyśmy nie wypadli poza wskaźnik.
Bardzo niepokojące są 3 zapisy w części opisowej wieloletniej prognozy finansowej:
niepokojące dla jednostek samorządu terytorialnego w przyszłych latach może okazać się
wzrost wynagrodzeń nauczycieli bez zapewnienia źródeł finansowania w postaci
zwiększonych subwencji oświatowych. Następnie, poprzez zmianę rozporządzenia Ministra
Finansów, koszty obsługi oświaty znacząco opierają się na budżecie. Niepokoją panią
Skarbnik gwarancje, które będą się zaliczały w ciężar zadłużenia miasta, więc proponuje się
(nie wiem na jakiej podstawie) wycofanie z poręczenia kredytu spółki PWiK, które są obecnie
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zawarte w wpf.  Wycofanie się z gwarancji pozwoli na eliminacje ryzyka i osiągniecie
planowanego planu dochodów w 2014 r. Niezbyt dokładnie to rozumiem, ale twierdzę, że są
to działania spóźnione. O tym trzeba było pomyśleć już 2 lata wcześniej. Rodzi to duży
niepokój co do lat przyszłych, bo na roku 2013 to się nie skończy.
Skarbnik Miasta poręczenia zawarte w wieloletniej prognozie finansowej, to rzeczywiście
spłata poręczeń traktowana jest jak spłata kredytów zaciągniętych przez miasto. W celu
eliminacji ryzyka istnieje możliwość wycofania się z poręczenia i takie starania na dzień
dzisiejszy czynimy. Poręczeniem dla spółek będzie hipoteka na majątku spółek.
Radny J. Barnaś dziwię się, że radny Wilk twierdzi, że nie otrzymał odpowiednich informacji.
Wystarczy odsłuchać czy odczytać protokół z ostatniego posiedzenia Komisji Finansowo-
Budżetowej.
Radny Jan Wilk chce zwrócić uwagę radnemu Barnasiowi, że mnie te argumenty
nie przekonują, ja tego pojąć nie mogę uważam, że to jest złe dla miasta Malborka.
Więcej uwag radni nie mieli.
Ad. pkt 5 f
Rada Miasta poprzez głosowanie podjęła Uchwalę nr XXVI/264/12 w sprawie przyjęcia
wieloletniej prognozy finansowej 17 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 1 głosie
wstrzymującym się (zał. nr 5).

Ad pkt 6
Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na 2013 rok:
Ad. pkt 6 a
Skarbnik Miasta Małgorzata  Pilarska- Downar projekt uchwały w sprawie budżetu Miasta
Malborka na 2013 r. został przedłożony radnym 14 listopada. Regionalna Izba Obrachunkowa
orzekła, że projekt budżetu został opracowany zgodnie z prawem.

W opinii RIO projekt budżetu został opracowany zgodnie z prawem, a materiały jemu
towarzyszące pozwalają ocenić zamierzenia burmistrza w zakresie realizacji zadań miasta.
Opinia zawiera dwie drobne nieprawidłowości. Zostały poprawione i dołączone do
materiałów w formie autopoprawek.
Budżet ma równe dochody z wydatkami, nie ma ani nadwyżki ani deficytu. W zakresie
podziały wydatków i dochodów nasze dochody są wyższe od wydatków.

Przedstawiony w załączniku nr 1 projekt dochodów na rok 2013 w wysokości
101.833.167 zł skalkulowany został w oparciu o przepisy  ustawy z dnia 13 listopada 2003
roku o dochodach jednostek samorządu terytorialnego (Dz.U. z 2008 nr 88,poz.539 z późn.
zm.), pisma Ministra Finansów ST3/4820/9/2012 z dnia 10.10.2012 roku informującego
o projekcie subwencji ogólnej oraz wielkości udziałów w podatku dochodowym od osób
fizycznych, pisma Wojewody Pomorskiego o sygnaturze FB-I.3110.4.2012.EP z dnia
23.10.2012 r. i Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Gdańsku o sygnaturze DGD-
3101-22/12 z dnia 24.10.2012 r. dot. wysokości dotacji celowych na zadania zlecone i własne
na rok 2013 oraz własnych założeń i kalkulacji .

Struktura dochodów budżetowych wg źródeł pochodzenia przedstawia się
następująco:
 roczna planowana kwota  subwencji ogólnej - 26.219.057 zł, z tego:

część wyrównawcza – kwota podstawowa – 3.630.972 zł
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część równoważąca – 913.520 zł
część oświatowa – 21.674.565 zł

 dotacje celowe na zadania własne i zlecone z budżetu państwa – 13.727.060  zł
 dotacje celowe przekazane z budżetu państwa na zadania bieżące realizowane przez

gminie na podstawie porozumień z organami administracji rządowej – 5.000 zł
 dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 3 oraz ust. 3 pkt. 5 i 6
ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich – 7.008.781 zł

 dotacje celowe z sąsiednich gmin dla przedszkoli niepublicznych – 304.853 zł
 dotacja celowa z Gminy Nowy Staw na realizacje zadań związanych z profilaktyką

uzależnień i przeciwdziałania alkoholizmowi realizowanych przez Centrum
Profilaktyki Uzależnień w Malborku – 14.310 zł

 wpływy ze zwrotów dotacji wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub
pobranych w nadmiernej wysokości – 128.700 zł

 pozostałe dochody własne – 54.425.406zł.

Projekt planu wydatków budżetowych na rok 2013 zakłada kwotę 101.833.167 zł.
Wydatki bieżące obejmują kwotę 87.688.996 zł, wydatki majątkowe 14.144.171zł. Zaznaczyć
należy, iż projekt budżetu na 2013 r. spełnia warunek zawarty w art. 242 ustawy z dnia 27
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, albowiem wydatki bieżące nie są wyższe od
dochodów bieżących.

Według Wieloletniej Prognozy Finansowej sporządzonej na lata 2013 – 2033  zakłada
się, że stan zadłużenia na koniec 2013 roku nie powinien przekroczyć 42,97 % ogółu
planowanych dochodów, natomiast kwota zobowiązań z tyt. rat kredytów i pożyczek, odsetek
wraz z  potencjalnymi kwotami  wynikającymi z udzielonych poręczeń wynosi 8,59 %.
Pozostałe informacje zawarte są i szczegółowo wyjaśnione w części opisowej budżetu i części
graficznej.

Ad. pkt 6 b
Uchwałę Nr 222/g121/F/III/12 składu orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 7 grudnia 2012 r.
(zał. nr 6) odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Piątkowska.

Ad. pkt 6 c
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,  Komisji ds. Społecznych,
Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji Stanisław
Berliński stwierdził, że opinia komisji do budżetu jest pozytywna. Komisja  analizowała
budżet w działach jej przysługujących, obejmujących transport, gospodarkę komunalna
i mieszkaniową. Analizowaliśmy gwarancje dla spółek komunalnych i wydatki majątkowe.
Ogólnie wydatki wzrosły. Duży wzrost wydatków zanotowano na drogi i ulice. Na tym
samym poziomie pozostały wydatki na remont pustostanów. W rozdziale oświetlenie ulic
zaplanowano wzrost wydatków o 14% .Wiąże się to z podwyżką energii elektrycznej
i zwiększonej liczby oświetlenia. Ogólna suma i możliwość przesunięć pozwoli
na funkcjonowanie miasta.
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Ad. pkt 6 d
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej została złożona na ręce Przewodniczącego dnia 11
grudnia 2012 r. (zał. nr 4 jak wyżej do wpf). Ogółem opinia jest pozytywna.

Ad. pkt 6 e
Dyskusja.
Radny Jan Wilk ten budżet jest nierealny.  Na etapie dzielenia, to dzielony jest
niesprawiedliwie. Zwróćcie uwagę, że o pół miliona drożeje nam administracja
w mieście, a spadają nam zasiłki na pomoc w naturze, maleją o 500 tys. zasiłki, staże o 300
tys. Świetlice szkolne było w tamtym roku 720 tys, teraz się planuje 424 tys. Jeżeli jest bieda,
do której się przyznajemy to trzeba ją dzielić równo.
Trzeba chronić osoby, które najbardziej wymagają ochrony, a my ich kosztem próbujemy
zabezpieczyć przetrwanie budżetu w jakimś tam wymiarze. Zwróćcie Państwo uwagę na
załącznik do budżetu dotyczący szkół i przedszkoli. Czym naraziły się dzieci, żłobki
i przedszkola, że tam się obcina wydatki. Jedna szkoła jest wyjątkiem o 14% jej budżet
wzrasta.
Największe przedszkole w mieście nr 8 musi liczyć się ze zmniejszeniem wydatków o 6 %.
Swoistym kuriozum jest żłobek, który każemy 11% spadkiem środków. Przecież to nie bije
w nauczycieli to bije w dzieci. Rząd, sejm, organizacje kościelne, społeczne apelują
wspomagajmy rodziny. A jak my wspomagamy, gdzie skąpimy grosza, tam gdzie już nie ma
już czego znaleźć.

Razi mnie jeszcze w budżecie zapis w części opisowej, zaciągamy kredyt 5 mln złotych
i na co, na spłatę kredytu. W dyskusji nad kredytem roku ubiegłego padały zdania, że jest to
ostatni kredyt jaki miasto zaciągnęło. Do znudzenia powtarza się, że wnuki będą spłacać długi
dziadków, którzy tu siedzą. Zwracam uwagę, że kiedy przenosiliśmy wydatki inwestycyjne na
wydatki bieżące, tworzy się szuflady, w których chowa się jakieś pieniądze, które się wyciąga
oszukując samych siebie i miasto Malbork. Po co są tworzone tak wysokie rezerwy. Dużym
obciążeniem dla miasta staje się też obsługa długu miasta (2,6 mln). Nie chce być
malkontentem, ale chciałem się swoimi uwagami z Państwem podzielić. Dziękuję.
Radny Jacek Markowski radny Wilk poruszył oświatę. Jeśli zmienia się liczba dzieci
w szkole, to za tym idzie subwencja i zamieniają się potrzeby. I stąd te różnice. Burmistrz
Skonieczny bardzo szczegółowo opracowywał budżet oświaty i potrzeby szkół. Z każdym
dyrektorem rozmawiał o każdej placówce indywidualnie.
Radny Stanisław Berliński jeżeli chodzi o gospodarkę komunalną to ja jestem zadowolony.
Prawie we wszystkich rozdziałach są wzrosty. Na drogi wzrosło o 24 %, bo wzrosły o tyle
dochody. Nie wiem komu burmistrz zabrał, żeby dać na drogi. W gospodarce mieszkaniowej
suma pozostałe bez zmian.
Wydatki majątkowe w transporcie wzrosły o 100 % .  Dotacja dla MZK pozostała na tym
samym poziomie.
Gospodarka odpadami wzrosła, bo mamy przejąć nowe zadania.
Oświetlenie ulic wzrosło o 10%.
Utrzymanie zieleni zmalało aż o 22 %. Niewielka zmiana jeżeli chodzi o wydatki na
oczyszczanie miasta o 6%. Uważam, że będziemy funkcjonować nie gorzej niż w tym roku.
Dziękuję.
Radny Jacek Markowski radny Wilk mówił, że my oszczędzamy na dzieciach. Przypomnę,
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że miasto wydaje ponad 13 mln ponad subwencję, którą otrzymujemy.
Radny Marek Charzewski rozpocznę od 6 pytań dotyczących tego budżetu:

1. Rezerwa celowa na zadania inwestycyjne – w ubiegłorocznym budżecie  rezerwa była
w wysokości 700 tys. W tej chwili jest to ponad 2 mln 383 tys.  W ubiegłym roku 700
tys było zapisane jako wkład do projektów twardych.    W tym roku z kwoty 2mln 383
tys, 950 tys jest do projektów twardych natomiast z pozostałych stworzona jest nowa
rezerwa, rezerwa na inwestycje w wysokości 1.434 tys, której nie było
w ubiegłorocznym budżecie. Chciałem się dowiedzieć na co ma być przeznaczona
ta rezerwa.

2. Drugie pytanie dotyczące rezerw – rezerwa na wynagrodzenia pracowników
samorządowych i w ubiegłym i w tym budżecie ona jest z tym, że na 2012 rok
wynosiła 485 tys złotych z zapisem, że jest ona przeznaczona na podwyżki od
września  dla nauczycieli o 3,8%, mogą być również odprawy dla nauczycieli. W roku
bieżącym nie ma podwyżki dla nauczycieli od września, natomiast rezerwa nie wynosi
już 485 tys a 600 tys. Czy to tylko na odprawy, czy będą aż tak duże zwolnienia, że aż
600 tys tej rezerwy się przeznacza.

3. Pani Skarbnik powiedziała, że w dochodach i wydatkach mamy 2.500.000 zł na
gospodarkę śmieciową. W projekcie budżetu jest następujący zapis „kwotę tę
wyliczono zgodnie z kalkulacją przedstawiona w listopadzie, która zakłada, że opłata
za odpadki będzie 13 a 14 zł. Czyli podejmujemy uchwałę, która mówi, że opłata za
śmieci będzie między 13 a 14 zł. Wprawdzie spadła z sesji uchwała śmieciowa ale tam
było 15 zł. Chciałbym, żeby burmistrz wyjaśnił rozbieżność.

4. Podatki od osób fizycznych oraz podatki i opłaty lokalne, jak z ubiegłym rokiem
można porównać czy wzrosły czy spadły.

5. Aktywizacja turystyczna wschodnich terenu zamkowego się zakończyła ale mamy
w ramach projektu działania promocyjne. Ile lat jeszcze te działania promocyjne będą
musiały być prowadzone i ponoszone wydatki.

6. Pani Skarbnik stwierdziła, że główna cześć „tortu” budżetowego to wydatki na
oświatę i edukacyjna opieka wychowawcza. Chciałem się dowiedzieć ile tego tortu
trafia do podmiotów, dla których miasto nie jest organem prowadzącym w ramach
dotacji.

Skarbnik Małgorzata Pilarska – Downar odnośnie rezerw jest rezerwa celowa na
wynagrodzenia i pochodne dla pracowników samorządowych: odprawy zarówno
nauczycielskie jak i innych pracowników samorządowych. Główna kwota to odprawy
nauczycielskie.  W zakresie rezerw inwestycyjnych rzeczywiście są dwie rezerwy, w zeszłym
roku była jedna. Jest wyodrębnienie na rezerwę powiązana z projektami i rezerwę
inwestycyjną na inwestycje ze środków własnych. Rezerwa na projekty twarde są to złożone
wnioski już nazwane.  Jest to już rezerwa wyliczona na podstawie złożonych wniosków.
Rezerwa ma to do siebie, że jest rezerwą i na dzień dzisiejszy nie ma przeznaczenia na
konkretne inwestycje. Zgodnie z ustawa o finansach publicznych burmistrz ma prawo
planować takie rezerwy. Rezerwy w ustawie są w określonych widełkach. Jak wskazuje
opinia RIO są prawidłowo wyliczone.
Głównym i największym podatkiem jest podatek od nieruchomości. Pod koniec roku wzrosły
podatki od nieruchomości i transportu. Wpływy z podatków na pewno będą wyższe niż
w roku poprzednim.
Zastępca Burmistrza Maciej Rusek proszę pamiętać o tym, że państwo w ciągu roku
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podejmowali stosowne uchwały dotyczące projektów gdzie musi być zabezpieczony wkład
własny.
Radny Sławomir Grudziński patrzę na budżet praktycznie. Radny Berliński stwierdził,
że środki na infrastrukturę drogową są znacząco wyższe. Nie zbudowaliśmy w tamtym roku
ani jednego nowego chodnika ani ulicy.
Próbowałem  zorientować się u źródła jakie konkretnie prace planuje się w mieście. Czy
planuje się chociaż jedną wymianę chodnika-nie planuje się się. Środki zabezpieczone są na
usuwanie zniszczeń pozimowych i bieżące konserwacje.
Brakuje środków na kanalizacje. Jest tam jedyne kanalizacja sanitarna międzytorze, która
ogranicza się od MZK do SP nr 5, a obiecane było już dawno. Zaległości są i w innych
rejonach miasta. Tnie się wydatki chociaż można powiedzieć, że pewne sektory są pod pieczą
doskonała i środki są zabezpieczone. Dziękuję.
Radny Krzysztof Grylak na tej sali spotkaliśmy się z mieszkańcami ulicy Szerokiej,
chciałbym burmistrza zapytać wprost jaka kwotę Pan wskaże, żeby w jakiś sposób choć
częściowy zaspokoić potrzeby mieszkańców tej ulicy. Było to spotkanie obywatelskie. Wiele
obietnic nie podało ale ja chciałbym tym ludziom coś odpowiedzieć.
Zastępca Burmistrza Maciej Rusek odpowiadając radnemu M. Charzewskiemu na temat
projektu aktywizacji wschodnich terenów zamkowych to jest projekt realizowany wspólnie
z Muzeum Zamkowym. Część miejska projektu została zakończona. Projekt kończy się
wiosną 2014 roku. Działania promocyjne w okresie trwałości projektu będą prowadzone.
Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny staraliśmy się tak dopasować budżety dla placówek
oświatowych w sposób chociaż dostateczny czy dobry. Mam nadzieję, że nam się to udało.

Odpowiadając radnemu Charzewskiemu to muszę stwierdzić, że dalej liczba dzieci
w naszym mieście się zmniejsza. W związku z tym w niektórych szkołach będzie mniej
oddziałów/klas a w związku z tym mniejsza liczba nauczycieli. Być może będą zwolnienia
nauczycieli.

Jeżeli chodzi o żłobek to nie ma tam szkody dzieci. Jest szansa na otwarcie darmowego
punktu żłobka w naszym mieście.
Radny M. Charzewski jeżeli nie ma  w nowym budżecie potrzeby zabezpieczenia środków na
podwyżki dla nauczycieli to czy skala zwolnień i odpraw będzie aż tak duża skoro
zabezpiecza się na rezerwie aż 600 tys.

Rzeczywiście sprawdziłem w ubiegłorocznym budżecie jeśli chodzi o udziały
w podatku od osób fizycznych to spadły o 500 tys, a jeśli chodzi o podatki i opłaty lokalne
to wzrosły o 700 tys. co oznacza, że z jednej strony społeczeństwo nam ubożeje, ponieważ
udział w podatku od dochodu od osób fizycznych spada nam o 500 tys. My natomiast poprzez
swoje uchwały drenujemy dodatkowo kieszeń mieszkańców i zwiększamy opłaty lokalne
i podatki o 700 tys. Przypomnę, że 700 tys nie obejmuje 2,5 mln związanych z opłatą za
śmieci.

Pan Skonieczny stwierdził, że ilość klas maleje. Maleje również dlatego, że pojawiają się
podmioty dla których nie jesteśmy organem prowadzącym i mówiąc najprościej to zaczynają
nam odbierać dzieci, a my wyrażamy zgodę na ich powstanie i dodatkowo je dotujemy
znaczącymi środkami.

Podsumowując  to budżet w dziale oświata jest tragiczny. Większość jednostek zresztą jak
radny Wilk mówił obniżyła swoje budżety. Za chwile będziemy podejmować uchwały
dotyczące podniesienia opłat za wodę i ścieki. W uzasadnieniach tych uchwał mówi się,
że  w związku ze wzrostem kosztów funkcjonowania danej spółki musimy podnieść cenę   za
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wodę. To skoro funkcjonowanie spółki ze względu na choćby opłaty za prąd czy inne  rzeczy
wzrastają to wzrastają  też koszty funkcjonowania  szkół i przedszkoli. Wszystkie te jednostki
mają obniżone budżety, a oszczędza się głównie na etatach   pracowniczych.

Ostatnia rzecz to moje prytanie dotyczące aktywizacji nie miało większego znaczenia.
Chodziło mi o kwotę 5 tys. Ona wydaje się śmieszna. Ale te 5 tys to jest równowartość 60%
inwestycji w oświacie w budżecie na rok 2013. W punkcie inwestycje w oświacie mamy
dokładnie 8,5 tys złotych. Jest się czym pochwalić. Jest ona mniejsza niż Pańskie
wynagrodzenia miesięczne Panie burmistrzu.
Zastępca Jerzy Skonieczny odpowiem Panu radnemu tak, że z podniesionym czołem może
Pan iść do swoich wyborców, i powiedzieć, że inwestycje w oświacie w ostatnich 2 latach
były takie, że od czasów budowy Sp nr 5 takich nie było. Przypomnę, że Sp nr 3 kosztowała
13 mln, termomodernizacja 2 mln. Przez ostatnie 4 lata po 350 tys na remonty w placówkach
oświatowych. Jak doliczyć jeszcze inwestycje przy szkołach, orliki to radny dostrzeże,
że zmiany są bardzo duże.

Jestem zwolennikiem szerokiego rozwoju oświaty i jeżeli w szkole katolickiej powstaje
nowa klasa to tam krasnoludki zajęć nie prowadzą tylko nauczyciele. To są nasze dzieci
i bardzo się cieszę, że społeczeństwo miasta Malborka ma możliwość wyboru, również
posyłania dzieci do szkoły katolickiej.
Burmistrz Andrzej Rychłowski jest tak, że budżet miasta Malborka jest to zamknięta wartość
po stronie przychodowej i musimy poruszać się w pewnych określonych kwotach. Szkoda,
że zgłoszone dzisiaj uwagi nie były zgłoszone na komisjach. Można byłoby wtedy o tym
merytorycznie dyskutować. Szkoda również, że Państwo nie składacie wniosków, macie takie
prawo. Macie prawo wskazywać przesunięcia. Najprościej być jednak na sesji budżetowej
obrońcą uciśnionych. Łatwo wskazać w budżecie środki, które można przesunąć tylko
dlaczego tego nie robicie.

Dla zobrazowania: po stronie oświaty zapewnione jest prawidłowe funkcjonowanie
oświaty na 2013 rok i to nie podlega żadnej kwestii. Subwencja oświatowa zaplanowana jest
na poziomie 21mln 70 tys. Pokrywa to 82% wydatków. W budżecie zabezpieczyliśmy 32 mln
po odjęciu widać ile budżet musi zabezpieczyć z własnych środków. Z tego 6 mln to są
wydatki na przedszkola. Współczynnik dzieci uczęszczających do przedszkoli jest jeden
z najwyższych na pomorzu.

Środki zaplanowane na pomoc społeczną to ponad 22 mln złotych, też to niektórzy
z państwo negowali.

W latach 2011-2013 realizowaliśmy i realizujemy 20 projektów i na 20 czekamy, na
kwotę prawie 40 mln złotych z czego dotacja wynosi ponad 26 mln 540 tys. To są projekty
i inwestycje, które niewątpliwie rozwijają nasze miasto, a do których musimy zapewnić
wkłady własne. Jeden z radnych mówi, że występują zagrożenia w wieloletniej prognozie
finansowej. Tak, występują bo projekt budżetu jest bardzo ambitny i bardzo inwestycyjny. Na
następny rok jest 16 mln na inwestycje, kolejny rok, ciężki rok. Pojednujemy to ryzyko. Wolę
podejmować ryzyko niż naśladować tych, którzy byli tu wcześniej. Bezpiecznie bez ryzyka
rządząc tym miastem, nie rozwijając go w żaden sposób. I nie muszę mówić o moich
odczuciach tylko o kwotach, bo jak byśmy do tych kwot wrócili i porównali jakie to były
wartości projektów kwot na inwestycje to wyjdzie to kompromitująco dla tych co
administrowali miastem. Dlatego ten projekt jest bardzo inwestycyjny i nie wyobrażam sobie,
żeby w tym mieście był realizowany inny budżet. Dziękuję wszystkim radnym, którzy
wspierali na komisjach ten projekt, niełatwy, ale taki który powoduje, że nasze miasto się
rozwija.
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Radny K. Grylak nie otrzymałem odpowiedzi, więc proszę jeszcze raz o wyartykułowanie
kwoty dla mieszkańców ul. Szerokiej.
A. Rychłowski staram się być poważny i nie rzucać słów na wiatr. Powiedziałem
mieszkańcom, że będziemy starać się zaprojektować jakąś kwotę na te ulicę i będę się tego
trzymał. Są środki w budżecie na bieżące działania. Na wiosnę będziemy przyglądać się
najpilniejszym potrzebom. Inni mieszkańcy też przychodzą i oczekują działań. Dwa dni temu
miałem spotkanie z mieszkańcami ul. Andersa. Byłbym niepoważny gdybym zadeklarował
jakąś kwotę. Kwoty wynikają z pewnych wyliczeń i nakładów jakie trzeba ponieść na
określone działania. I wtedy do tego tematu można wrócić podczas realnych działań.
Radny Jacek Markowski czuje się zobowiązany przypomnieć, że na etapie projektowania
budżetu na komisji OKS radni: B. Piątkowska, T. Zdanowicz i Z. Kowiel składali wnioski
budżetowe. 2 wnioski zostały uwzględnione, 2 nie zostały.
Sesję opuścił radny L. Witkiewicz (obecnych na sesji 19 radnych).
Przewodniczący  Arkadiusz  Mroczkowski poddał  projekt  uchwały pod głosowanie.
Rada Miasta w wyniku głosowania 13 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 3 głosach
wstrzymujących się podjęła Uchwałę nr XXVI/265/12 w sprawie budżetu Miasta
Malborka na 2013 (zał. nr 7).
Przewodniczący ogłosił 10 minutowa przerwę.
Sesję opuścił radny A. Mroczkowski (obecnych na sesji 18 radnych).
Po przerwie sesję poprowadził Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny.

Ad pkt 7
Podjęcie uchwał
ad pkt 7 a
Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowe – VIII zmiana Skarbnik
Miasta M. Pilarska-Downar uzasadniła, że projekt uchwały w sprawie zmiany WPF- VIII
zmiana obowiązywać będzie jeszcze tylko kilka  dni, albowiem przyjęta przed przerwą
uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013 - 2033 w swoim zapisie
uchyla uchwały podjęte w 2012 roku. Od 1 stycznia 2013 obowiązuje nowa uchwała.
Wiceprzewodniczący Rady T. Woźny zwrócił się do Przewodniczących Komisji o
przedstawienie opinii komisji.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta Antoni Zawadziński
poinformował, że opinia komisji o powyższym projekcie uchwały jest pozytywna.
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji Stanisław
Berliński poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.
Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Wioletta Klepacka przekazała, że opinia
Komisji jest pozytywna.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Jacek Markowski oznajmił, że opinia
Komisji jest pozytywna.
Radny J.T. Wilk zwrócił się o informację w sprawie Szkoły Łacińskiej, która przewija się
w różnych dokumentach, np. zmniejsza się dochody miasta z tytułu odpłatnego nabycia prawa
własności o kwotę 2.351.282 zł powstałą w wyniku oszczędności w realizacji projektu
odbudowa i wprowadzenie nowych funkcji na terenie Szkoły Łacińskiej w Malborku; a także
na wniosek naczelnika wydziału IZP zmniejsza się dochody miasta o kwotę 5.223.000 zł
w związku z realizacją projektu odbudowa i prowadzenie nowych funkcji na terenie Szkoły
Łacińskiej. Dlaczego te kwoty są osobno wymienione?
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że budżet składa się z dochodów i rozchodów. Inwestycja jest
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zapisana po stronie wydatków i są to górne limity, do których można wydatkować środki.
Dochody są to, w przypadku Szkoły Łacińskiej, dochody założone ramach RPO i w ramach
promesy. W uzasadnieniu do uchwały budżetowej zaktualizowano dochody,czyli zmniejszono
je w ramach tej inwestycji, oraz zmniejszono wydatki. W wyniku takich ruchów w budżecie
powstały oszczędności (7.574.699 odejmując kwotę 5.223.417 otrzymujemy różnicę, którą
wniesiono do działu sprzedaży z mienia komunalnego. Zmiana budżetowa ma swoje odbicie
w wieloletniej prognozie finansowej, bo w związku z tym, że Szkoła Łacińska jest inwestycja
wieloletnią jest ona zapisana w zał. nr 2 do WPF wraz z limitami na poszczególna lata
wydatków. Jeżeli limit w budżecie jest  zmniejszony o kwotę 7.574.699 na pewno trzeba
zaktualizować na rok 2012. Ponadto trzeba dostosować tę inwestycję do projektu uchwały
w sprawie WPF obowiązującej od 1 stycznia 2013. Dlaczego zmieniamy takie duże kwoty
dochodów i wydatków, otóż wynikają one       z perturbacji w tej inwestycji.

Zastępca Burmistrza Maciej Rusek uzupełnił, że kilka miesięcy temu Rada Miasta podjęła
projekt uchwały o zmianie harmonogramu realizacji tej inwestycji. Sytuacja jest Radzie
znana. Zmiany następują w związku ze znalezieniu XII wiecznych reliktów
architektonicznych i koniecznością przeprojektowania inwestycji a także zmiany
harmonogramu jej realizacji. Zakładam, że Państwo pamiętają, iż terminy realizacji tego
projektu trzeba wydłużyć o kolejny rok budżetowy 2014. W związku  z tym, pieniądze
pierwotnie zaplanowane do wydania w 2014 roku nie zostaną wydane. Jest to w większej
części dotacja, więc skoro nie planujemy na ten cel wydatków, więc nie ubiegamy się o środki
z dotacji. Zakładamy, że ok. 9 mln zł tych środków wydamy w 2013 roku a projekt zostanie
zakończony wiosna 2014 roku.
Radna T. Zdanowicz zapytała o wydatki w kwocie 139 tys. zł, które przenosi się
z wydatków bieżących na inwestycyjne.
Skarbnik Miasta – są to już wydatki wykonane a przenosimy je  w celu spełnienia wskaźnika
wynikającego z art. 243 ustawy o finansach publicznych.
Radny S. Grudziński – w tych zmianach rzecz polega na tym, że środki unijne traktuje się
jako dochód miasta.
Burmistrz Miasta – przedmówca ma rację. Środki unijne są dochodami miasta. Gdybyśmy
wykonali pełen zakres prac, to zgodnie z harmonogramem moglibyśmy wystąpić o zwrot tych
środków. Skoro ich nie wydaliśmy, to nie możemy domagać się ich zwrotu. One do budżetu
nie wpływają.
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie VIII zmiany
wieloletniej prognozy finansowej – za podjęciem uchwały głosowało 16 radnych, głosów
przeciwnych nie było, wstrzymało się 2 radnych.
W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XXVI/266/12 w sprawie zmian
wieloletniej prognozy finansowej – VIII zmiana (zał. nr 8 ).
Ad pkt 7 b
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – XIV zmiana uzasadniła
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar następująco: przedłożony projekt uchwały
zawiera zmiany dochodów zgodnie z zał. nr 1 i zmiany wydatków zgodnie z zał. nr 2 oraz
aktualizację rachunku dochodów własnych jednostek oświatowych zgodnie z zał. nr 3. W
zakresie dochodów został zmniejszony plan sprzedażny mienia o kwotę 2.351 282 zł, to
znaczy, że na koniec roku plan sprzedaży jest mniejszy niż uchwalony. Zaktualizowano
dochody w zakresie Szkoły Łacińskiej, zmniejszono dochody o kwotę 1.685.200 związane z
poręczeniami dla spółek miejskich. Ponieważ nie było konieczności dokonywania takich
wydatków.
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Pozytywna opinię tego projektu wyraziły następujące Komisje: Finansowo-Budżetowa;
Oświaty, Kultury i Sportu; Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej  i Komunikacji; Rozwoju
Gospodarczego i promocji Miasta; do Spraw Społecznych.
Radny J.T. Wilk – na 2012 rok zaplanowano osiągnięcie dochodów budżetowych w kwocie
98.467.918 zł. Natomiast teraz by umożliwić burmistrzowi wykonanie budżetu w 2012 roku
Rada Miasta obniży tę kwotę i pan Burmistrz budżet wykona. Przeszacowanie budżetu o
ponad 5 mln zł. Pan Burmistrz wciąż jest przekonany, że jest tak dobrze a pan sobie z tym nie
radzi.
Wiceprzewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie za głosowało 15 radnych,
przeciw 2, wstrzymał się 1 radny.
W wyniku glosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XXVI/267/12 w sprawie zmian
budżetu Miasta na 2012 rok – XIV zmiana (zał nr 9).

Ad pkt 7 c
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zatwierdzenia taryfy Przedsiębiorstwa Wodociągów
i Kanalizacji w Malborku sp. z o. o. za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe
odprowadzenie ścieków obowiązujące na terenie Miasta Malborka.
Naczelnik wydz RGP K. Kostrzewa-Rzoska uzasadniła następująco: zgodnie z ustawą PWiK
wystąpił z wnioskiem z dnia 19 listopada 2012 r. Nr L.dz. 4266/2012 do Burmistrza Miasta
Malborka. Wniosek dot. zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i
zbiorowego odprowadzania ścieków na okres od dnia 01 lutego 2013 do dnia 31 stycznia
2014 roku. Wniosek o zatwierdzenie taryf został przygotowany zgodnie z przepisami ustawy
z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i o zbiorowym odprowadzaniu
ścieków (Dz. U. Nr 72 poz. 747 ze zm.) oraz  przepisami wykonawczymi do tej ustawy. Ceny
i stawki opłat zawarte w taryfach określono na podstawie niezbędnych przychodów dla
prowadzenia działalności w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego
odprowadzania ścieków.
Po dokonaniu kalkulacji cen stawki taryfy kształtują się następująco:
cena za 1 m3 wody wynosi 3,00 zł, plus należny podatek VAT,
cena za usługę odprowadzenia 1 m3 ścieków wynosi 1,07 zł plus należny podatek VAT,

stawka opłaty abonamentowej wg tabeli z załącznika do niniejszej uchwały (stawka
opłaty abonamentowej w stosunku do roku ubiegłego nie uległa zmianie). Planowana
wielkość sprzedaży wody na 2013 rok wynosi 1 796 408 m3 i została ustalona na
podstawie rzeczywistej sprzedaży wody w 2012 r. ponieważ sprzedaż wykazuje w
ostatnich latach tendencję spadkową (w latach od 2010 do 2011 r. spadek o 4%).
Planowana wielkość odprowadzanych ścieków wynosi 1 579 327 m3 i została ustalona
na tej samej podstawie jak sprzedaż wody ( w latach od 2010 do 2011 spadek o
4%).Uwzględniając prognozy ustawy budżetowej na 2013 r. przyjęto:

- średnioroczny wskaźnik cen produkcji sprzedanej przemysłu odnoszących się do cen
materiałów 2,3%,
- przyrost przeciętnego wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw 2,7% - prognozowany
średnioroczny wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych,
- opłaty za korzystanie ze środowiska 2,6%, w tym woda na potrzeby technologiczne Stacji
Uzdatniania Wody (płukanie filtrów),
- podatki opłaty na poziomie 6,8% ,
- wzrost energii elektrycznej – 5,1%.

Powyższy projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Finansowo-
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Budżetową oraz Komisje Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta a także przez Komisję
do Spraw Społecznych (niejednomyślnie), chociaż, jak powiedziała wiceprzewodnicząca tej
komisji W. Klepacka odbiór społeczny nie  jest dobry. Jest to bolesne dla grupy najuboższych
mieszkańców, rodzi ich niezadowolenie. Jednak rozumiemy, że jest to nieuniknione i opinia
jest pozytywna.

Komisja Gospodarki Komunalnej. Mieszkaniowej i Komunikacji również analizowała
projekt uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. Przewodniczący Komisji S. Berliński
odczytał uzasadnienie opinii: Ceny i stawki opłat zawarte w taryfach są określone na
podstawie niezbędnych przychodów dla prowadzenia bieżącej działalności Spółki oraz
wykonania planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych
planowanych na rok 2013 oraz spłaty kredytów. Przychody w spółce powstają głównie ze
sprzedażny wody, a te w ostatnich latach wykazują tendencję spadkową. Planując wysokość
taryf uwzględniono ustalone prognozy w roku 2013, które dot. wzrostu cen materiałów,
wynagrodzeń, opłat za korzystanie ze środowiska naturalnego, podatek i koszty energii
elektrycznej. Te czynniki były podstawą do wyrażenia pozytywnej opinii Komisji.

Radny S. Grudziński – szukałem powiązania między przedłożonym projektem uchwały a
podjętą w 2012 roku uchwałą w sprawie rozbudowy i modernizacji sieci wodociągowej
(967.000 zł) i stwierdziłem, że PWiK kalkuluje pieniądze na modernizację sieci, które
powinna być realizowana ze środków wypracowanych przez PWiK a nie z podatków
mieszkańców.
Rada Miasta w drodze głosowania 12 głosami za, 4 głosami przeciwnymi i 2 głosami
wstrzymującymi się podjęła Uchwałę Nr XXVI/268/12 w sprawie zatwierdzenia
zatwierdzenia taryfy Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Malborku sp. z o.o.
za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków obowiązujące na
terenie Miasta Malborka (zał. nr 10).

Ad pkt 7 d
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy Przedsiębiorstwa ”Nogat” sp. z o.o. w
Kałdowie Wsi za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Malborka.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska poinformowała iż, Przedsiębiorstwo
„Nogat” sp. z o.o. w Kałdowie Wsi w dniu 19 listopada br przedłożyło Wniosek o
zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Malborka na
okres od dnia 01 lutego 2013 r. do dnia 31 stycznia 2014 r. Taryfa opracowana została zgodnie
z ustawą z dnia 7 czerwca ( Dz.U. 2001 nr 72 poz. 747) z późniejszymi zmianami o
zbiorowym zaopatrzeniu    w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków oraz przepisami
wykonawczymi do tej ustawy, a zwłaszcza w oparciu o Rozporządzenie Ministra
Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 (Dz.U. 2006 nr 127 poz. 886) w sprawie określenia
taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Na podstawie Art. 24. ust 4 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym
odprowadzeniu ścieków sprawdzono, czy taryfy i plan, o którym mowa  w art. 21 ust. 1,
zostały opracowane zgodnie z przepisami ustawy, zweryfikowano koszty, o których mowa
w art. 20 ust. 1-5, pod względem celowości ich ponoszenia. Dla właściwego określenia
niezbędnych kosztów zgodnie z rozporządzeniem taryfowym, oraz projektem ustawy
budżetowej na 2013 rok przyjęto odpowiednio:
- wskaźnik średniorocznego wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w wysokości
102,7 %
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- wskaźnik średniorocznego wzrostu cen produkcji sprzedanej przemysłu w wysokości
102,3%

- wskaźnik planowanych remontów na podstawie planu remontów na 2013 r.
Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Środowiska z dnia 10 września 2012 r. w sprawie
wysokości stawek opłat za korzystanie ze środowiska na rok 2013 przyjęto odpowiednie
wartości. Przyjęto do realizacji na 2013 r. zadania modernizacyjne z planu wieloletniego
w wysokości 1 442 000  zł.
Wydatki te pokryte zostaną środkami własnymi.
Wzrost ceny z 3,48 zł/m3 na 3,60 zł/m3 tj. o 12 groszy czyli o 3,45% jest wzrostem
zapewniającym prawidłową działalność Spółki. Dla Przedsiębiorstwa uzyskane niezbędne
przychody umożliwią prowadzenie działalności w niezakłócony sposób. Planowane
przychody, przy uzyskaniu zakładanych ilości ścieków doprowadzanych z terenu zlewni,
umożliwią utrzymanie płynności finansowej, spłatę rat kredytowych, prawidłową eksploatację
oraz realizację planowanego zadania modernizacyjnego na rok 2013.

Pani Naczelnik poinformowała też, że Przedsiębiorstwo „Nogat” i PWiK złożyli
wspólny wniosek do programu „Infrastruktura i Środowisko”. Wniosek uzyskał pozytywną
opinię i środki zostaną przyznane. Rolę beneficjenta środków pełni Prezes Zegarek.
Umowa zostanie podpisana w II połowie stycznia 2013 r.

Powyższy projekt pozytywnie zaopiniowały Komisje: Rozwoju Gospodarczego
i Promocji Miasta; Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji; Komisja do
Spraw Społecznych oraz Komisja Finansowo-Budżetowa.

Rada Miasta w głosowaniu 12 głosami za, przy 3 przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się
podjęła Uchwałę Nr XXVI/269/12 w sprawie zatwierdzenia taryfy Przedsiębiorstwa ”Nogat”
sp. z o.o. w Kałdowie Wsi za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Malborka
(zał. nr 11).

Ad pkt 7 e
Projekt uchwały w sprawie wniesienia aportem do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej w Malborku Sp. z o.o. prawa użytkowania wieczystego nieruchomości
gruntowej niezabudowanej przy ul. Konopnickiej, będącej własnością Skarbu Państwa.
Naczelnik  Wydziału RGP K. Kostrzewa-Rzoska wyjaśniła, wartość tego aportu została
oszacowana na 86.000 zł. W zamian za aport Gmina Miejska Malbork przejmie udziały
w spółce ZGKiM.  Obecnie te dwie nieruchomości są wykorzystywane jako parking. Miasto
z tego tytułu płaci opłatę wieczystego użytkowania do Starostwa. Jeśli to prawo zostanie
przeniesione na ZGKiM, wówczas strona tej opłaty będzie ZGKiM a wniesiona nieruchomość
będzie służyła dla polepszenia funkcjonowania Przychodni i wykorzystana przez
prowadzących w niej działalność.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Finansowo-
Budżetową. Jej Przewodniczący stwierdził, że podjęcie tej uchwały obniża koszty, czyli
zmniejsza wydatki w budżecie Miasta a więc Rada Miasta powinna tę uchwałę podjąć.
Nadmienił, że Komisja Finansowo-Budżetowa „stoi na straży” środków budżetowych a więc
dziwne jest, że tego projektu uchwały nie poparto jednogłośnie (3 głosy wstrzymujące się).

Komisje: Rozwoju Gospodarczego i promocji Miasta; Gospodarki Komunalnej,
Mieszkaniowej i komunikacji oraz do Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowały
omawiany projekt uchwały.
Radny J.T. Wilk – ile wynosi obciążenie użytkowania wieczystego?
Naczelnik RGP – na dzień dzisiejszy Miasto płaci 25.000 zł niemniej jest już nowy wymiar
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na kolejne lata i ta kwota wzrasta o 100%.
Radny K. Grylak – zapytał dlaczego ta nieruchomość nie została przekształcona w status
własności, może byłaby to korzystniejsza forma? Czy nie ma w tym racji ekonomicznych?
racji
Naczelnik RGP – myślę, że dlatego, że jest to działka parkingowa. Formę własności mają
działki inwestycyjne. Te działki nie są atrakcyjne i będą pełniły dotychczasowa funkcję. Jeśli
ZGKiM będzie uważał za stosowne i będą przemawiały za tym racje ekonomiczne to ma
prawo dokonać przekształcenia z wieczystego na własność.
Radny M. Charzewski – rozumiem, że po przeniesieniu prawa opłatę będzie płaciła spółka,
której Miasto jest 100% udziałowcem. Pani Naczelnik RGP – potwierdziła.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta T. Woźny poddał projekt uchwały pod głosowanie
i tak: 14 głosami za, przy 2 przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się Rada Miasta podjęła
Uchwałę Nr XXVI/270/12 w sprawie  wniesienia aportem do Spółki Zakład Gospodarki
Komunalnej i Mieszkaniowej w Malborku Sp. z o.o. prawa użytkowania wieczystego
nieruchomości gruntowej niezabudowanej przy ul. Konopnickiej, będącej własnością
Skarbu Państwa (zał nr 12).

Ad pkt 7f
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Malborka w latach 2013 – 2017”.
Naczelnik Wydziału IZP Roman Milanowski poinformował, że obecnie obowiązującą
uchwała przestaje obowiązywać z dniem 1 stycznia 2013 r. W związku z ustawą o ochronie
praw lokatorów Gmina jest zobowiązana do kolejnego programu. Wzorem lat poprzednich
będziemy corocznie aktualizować plan remontowy budynków dostosowując go do
faktycznych potrzeb. Jedyna różnicą między uchwałą a obecnym projektem jest fakt, że
w listopadzie br. gminy zostały zobowiązane do przygotowania lokali tymczasowych dla
osób, które mają tytuły egzekucyjne bez prawa do lokalu socjalnego i taka umowa nie może
być zawarta na okres nie dłuższy niż 6 m-cy. Pozostałe elementy pozostają bez zmian.
Z-ca Burmistrza J. Skonieczny – procedowanie nad programem trwało długo. Program jest
dobrze przygotowany, wnikliwie zajęła się nim też Komisja Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej, która wniosła kilka poprawek.
Wiceprzewodniczący Rady oświadczył, iż posiada wyciąg z protokołu posiedzenia Komisji
GKMiK, więc odczyta proponowane przez Komisję poprawki:

 na str. 9 w punkcie 11 wykreślić słowa: „można go przekwaterować, natomiast”;
 na str. 10 wykreślić pkt 21 w całości;
 na str 19 w punkcie 17 dopisać przy ul. Konopnickiej 26 literkę „b”.

Powyższe poprawki Rada Miasta przyjęła jednogłośnie.
Następnie Wiceprzewodniczący Rady zwrócił się o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki
Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji.
Radny Stanisław Berliński poinformował, że Komisja wyraziła pozytywną opinię
o „Wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta
Malborka w latach 2013-2017”. Przyjęcie tego programu, to jeden z najważniejszych zadań
własnych Gminy. Chodzi o zapewnienie lokali komunalnych, socjalnych, pomieszczeń
tymczasowych i lokali zamiennych w celu zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych
mieszkańców. Jest podstawą do wprowadzenia stawek czynszowych oraz wskazania
optymalnej formuły organizacji, zarządzania i administrowania nieruchomościami
mieszkaniowymi a także racjonalizacji kosztów utrzymania zasobów. Wieloletni program
może przynieść korzyści, szczególnie wobec braku wystarczających ilości środków
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budżetowych na samodzielne finansowanie budownictwa komunalnego. Pracami zespołu
przygotowującego Wieloletni program kierował Z-ca Burmistrza Jerzy Skonieczny z ramienia
Miasta i Prezes Władysław Krawczyk z ramienia Spółki ZGKiM. Na każdym etapie prac brał
udział członek Komisji GKMiK.
Głosów w dyskusji nie było.
Rada Miasta jednomyślnie 17 głosami za podjęła Uchwałę Nr XXVI/271/12 w sprawie
przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy
Miasta Malborka w latach 2013 – 2017” (zał. nr 13).
Ad pkt 7 g
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie
bezprzetargowym zabudowanej nieruchomości przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa
Produkcyjno - Usługowego „INDEX” Sp. z o.o.
Naczelnik K. Kostrzewa-Rzoska w projekcie chodzi o przesunięcie terminu sprzedaży tej
nieruchomości. Termin ustalony był do końca 2012 r. Wystąpiły pewne wątpliwości w
naliczeniu podatku VAT od transakcji, wobec tego Burmistrz Miasta wystąpił do Izby
Skarbowej o interpretację.
Do dnia dzisiejszego Izba nie zajęła stanowiska a koniec roku zbliża się, więc przedmiotem
uchwały jest przedłużenie tego terminu do momentu otrzymania stanowiska Izby Skarbowej
a maksymalnie do końca czerwca 2013 roku.

Powyższy projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały następujące Komisje:
Finansowo-Budżetowa; Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i komunikacji oraz Komisja
Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta.
Radny J.T. Wilk – na czym polega procedowanie? Czy to jest wniosek Spółki INDEX, czy
inicjatywa Burmistrza?
Naczelnik Kostrzewa-Rzoska – nie można podpisać protokołu uzgodnień, ponieważ jest
kwestia sporna, którą należy wyjaśnić. Firma została poinformowana, że  w terminie do kończ
2012 roku nie może być zrealizowana transakcja. Spółka zgodziła się na wydłużenie terminu
i swój wniosek podtrzymuje.
Radny D. Kostrzewa – czy została zawarta jakakolwiek formalna umowa ze Spółką INDEX,
np. umowa przedwstępna? Rozumiem, że nie ma możliwości wpisania kwoty netto?
Naczelnik Kostrzewa-Rzoska – są dwie możliwości, albo wpisać kwotę wartości gruntu plus
podatek VAT na poziomie 23% albo wartość gruntu plus nakłady poczynione na
wybudowanie hal.
Radny M. Charzewski – proponuje się wydłużenie okresu do pół roku, z zapasem, ale
chciałbym wiedzieć  w jakim czasie po otrzymaniu odpowiedzi z Izby Skarbowej będzie
przygotowany protokół do podpisu?
Naczelnik RGP – oczywiście niezwłocznie, ale trzeba jeszcze sprawdzić, czy nie upłynął
okres ważności wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży.
Więcej pytań nie było.
Wiceprzewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada Miasta 15 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych, wstrzymujących się nie było –
podjęła Uchwałę Nr XXVI/272/12 w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na sprzedaż w trybie bezprzetargowym zabudowanej nieruchomości przy ulicy
Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno - Usługowego „INDEX” Sp. z o.o. (zał.
nr 14).

Ad pkt 7 h
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 369/XLIII/05 Rady Miasta Malborka z dnia
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14 grudnia 2005r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Malborka obszar dzielnicy Kałdowo
Sekretarz Gminy Wiejskiej Malbork, Wojciech Łukaszewicz stwierdził, że ta uchwała jest
podejmowana na wniosek Wójta Gminy Malbork.
Sekretarz Gminy Wiejskiej Malbork – podziękował za niezwłoczne zajęcie się wnioskiem
w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego dla dzielnicy Kałdowo. W tej dzielnicy
zlokalizowane jest Gimnazjum Gminne, które planujemy rozbudować o 3 izby lekcyjne i salę
gimnastyczną. Istniejący plan uniemożliwia wykonanie tej inwestycji, albowiem
współczynnik zabudowy jest maksymalnie wykorzystany na tym terenie. Zmiana miałaby dot,
zwiększenia współczynnika zabudowy w skali 80%.

Powyższy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Rozwoju
Gospodarczego i promocji Miasta.
Radny K. Grylak - czy tylko ta zmiana planu jest uwzględniona w tym projekcie czy
dokonuje się jeszcze innych zmian?
Sekretarz Gminy – nasz wniosek tylko jest w tej sprawie.

Rada Miasta jednogłośnie 17 głosami za podjęła Uchwałę nr XXVI/173/12
w sprawie zmiany uchwały nr 369/XLIII/05 Rady Miasta Malborka z dnia 14 grudnia
2005r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Malborka obszar dzielnicy Kałdowo (zał. nr 15).

Ad pkt 8
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
Z-za Burmistrza J. Skonieczny odpowiedział na zapytanie dot. serwera Radia Malbork. Nie
widzę nic nagannego żeby serwer był obsługiwany we Francji, ale chce uspokoić pana
radnego, że serwer obsługuje firma z Wrocławia i kosztuje ta usługa 239 zł.
Z-ca Burmistrza M. Rusek odpowiedział na zapytanie radnego J.T. Wilka. Wynagrodzenie
eksperta, który pomagał w opracowaniu dokumentów związanych z regulacją gospodarki
odpadami nie wyniosło 40.000 zł a dokładnie 36.900 zł brutto. Zgodnie z prawem dla
zamówień było przeprowadzone zapytanie ofertowe i to była najkorzystniejsza oferta. Do tej
odpowiedzi Z-ca Burmistrza wygłosił następujący komentarz: Panie radny, jest pan
doświadczonym samorządowcem i powinien pan wiedzieć, że szczególnie radny powinien
być odpowiedzialny za słowa. Nie wolno radnemu używać sformułowań bez pokrycia. Typu:
Miasto dręczyło państwa jakichś...  Jako urząd będziemy bronili swojego interesu prawnego
i jeśli takie sformułowania w stosunku do naszej pracy będą się pojawiały, a nie będą miały
pokrycia w faktach. Ta sprawa była komentowana w mediach i była szczegółowo wyjaśniana
na komisjach i w czasie sesji. Są to osoby, którym wygasło użytkowanie wieczyste i zgodnie
z obowiązującym prawem byli zobowiązani do zwrócenia tej nieruchomości Sprawa była
zawiła i trwała kilka miesięcy. W każdej chwili możemy przedstawić harmonogram
postępowania i kolejność kroków, które były podejmowane, najpierw z tym państwem
a później z ich pełnomocnikiem prawnym. Wiceburmistrz zaapelował o nie powielanie takich
wzorów i mówienie nieprawdy.
Radny J.T.Wilk zapytał na czym polegało mówienie przeze mnie nieprawdy?
Z-ca Burmistrza – nie pamiętam pana dokładnych sformułowań, ale z wypowiedzi wyłonił się
obraz, że Miasto dręczyło jakąś biedną rodzinę nie wypłacając jej należnego odszkodowania.
A to nieprawda i jestem w stanie tego dowieść.
J.T.Wilk – widzę, że pan Rusek nie rozumie o co ja pytałem. Przedstawiłem zarzut
niegospodarności Miastu. Można  było pozwolić skorzystać im z prawa użytkowania domu,
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który wybudowali. Miasto poszło inna drogą – wypłaciło tym państwu odszkodowanie ok.
400.000 zł, przy czym zainteresowani nie są z tego zadowoleni. Patrzą jak ich dom niszczeje,
nikt go nie użytkuje, jest rozkradany.
Moje zapytanie odnośnie zapłaty ekspertowi było spowodowane tym, że np. w Olsztynie była
to kwota o wiele mniejsza. Zapytałem, bo nie wierzyłem w to, że ekspert tyle kosztował. W
Olsztynie większym mieście ta kwota było dużo niższa. Teraz wiem, że nie 40 tys a 36 tys.
Dziękuję
Zastępca Burmistrza M. Rusek ważne jest, żeby nie wprowadzać mieszkańców Malborka
w błąd mówiąc nieprawdę. Należy sprawdzić zasłyszane informacje u źródła. Państwu,
o których była mowa zaproponowano kupno tej nieruchomości. Był spisany protokół
uzgodnień przed aktem notarialnym, który strony podpisały, ale druga strona nie przystąpiła
do podpisania aktu notarialnego.
Burmistrz A. Rychłowski odpowiadając radnemu Charzewskiemu to prezes Europejskiego
Funduszu Hipotecznego wyda zapewnienie i na takie czekamy jeszcze w tym roku.
Jeżeli chodzi o budynek po byłej Sp nr 3 to Starosta podtrzymał chęć zakupu tego budynku.
Mamy zapewnienie, że do czerwca do transakcji kupna dojdzie. Dziękuję.
Radny M. Charzewski do czerwca będzie transakcja a teraz rozumiem, ze budynek jest
użyczony i starostwo może tam prowadzić prace remontowe.
Burmistrz budynek jest już użyczony na 3 miesiące.

Ad pkt  9
Plan pracy Komisji Rewizyjnej został przyjęty poprzez głosowanie jednogłośnie, bez uwag
(zał. nr 16).
Radna Klepacka do planu pracy Komisji ds. Społecznych proponuje wprowadzić w miesiącu
styczniu umieścić opiniowanie „uchwał śmieciowych” w związku z tym, że zostały one
z dzisiejszej sesji  zdjęte.

Ad pkt 10
Plany pracy komisji stałych rady z poprawkami zostały przyjęte przez głosowanie
jednogłośnie (zał. nr 17).

Ad pkt 11
Plan pracy rady został przyjęty bez uwag poprzez głosowanie, jednogłośnie 17 głosami za
(zał. nr 18).

Ad pkt 12
Do protokółu XXV sesji uwag nie było, więc zostanie ona podpisany.

Ad pkt 13
Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny przypomniał, że 12.I.2013 r. radni rozegrają mecz
charytatywny z Młodzieżową Radą Miasta Malborka. Zebrane pieniążki będą przekazane na
Wielką Orkiestrę Świątecznej pomocy. Koordynatorem meczu jest radny Zenon Kowiel.
Radny Kostrzewa przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił protokół z postępowania
wyjaśniającego w sprawie Anny i Antoniego Latkiewicz dotyczącego niewłaściwego
działania organu administracji samorządowej (zał. nr 19).
W umieniu rady Wiceprzewodniczący złożył serdeczne życzenia świąteczne i noworoczne
wszystkim mieszkańcom Malborka i wszystkim zgromadzonym na sali posiedzeń.
Burmistrz Andrzej Rychłowski przyłączył się do życzeń.
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Ad pkt 14
Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny oświadczył, że porządek obrad został wyczerpany
i  zamknął XXVI sesję Rady Miasta.
Protokołowały:  Anna Pobłocka, Ewa Arbart

Wiceprzewodniczący                                                         Przewodniczący

Tadeusz Woźny                                                         Arkadiusz Mroczkowski


